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Protokół Nr XLV/2009 
sesji Rady Gminy Czerwonak, 

która odbyła się w dniu 19 listopada 2009 r. 
 

Sesję rozpoczęto o godzinie 9.00, a zakończono o godzinie 14.00. 
Z ustawowego składu Rady Gminy Czerwonak liczącego 21 radnych w obradach wzięło 
udział 20 radnych (lista obecności stanowi załącznik nr 1, nieobecna usprawiedliwiona radna 
Anna Flaczyńska) oraz Wójt, Zastępcy Wójta, Sekretarz, Radca Prawny, Skarbnik, Sołtysi, 
Przewodniczący Zarządów Osiedli i przedstawiciele prasy lokalnej. 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XLIV sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Czerwonak na temat analizy danych 

zawartych w oświadczeniach majątkowych radnych. 
5. Uchwała w sprawie uchwalenia Programu Współpracy Gminy Czerwonak z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku 
publicznego na 2010 rok. 

6. Uchwała w sprawie zabezpieczenia środków finansowych jako wkładu własnego na 
realizację projektu „Poprawa infrastruktury turystycznej Gminy Czerwonak poprzez 
budowę kąpieliska w Owińskach” zgłaszanego przez Centrum Rozwoju Kultury 
Fizycznej „AKWEN” w Czerwonaku do Urzędu Marszałkowskiego Województwa 
Wielkopolskiego o dofinansowanie ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na 
lata 2007-2013. 

7. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Gminy Czerwonak nr 397/LXI/2006 z dnia 19 
października 2006 r. w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej dla 
uczniów. 

8. Uchwała w sprawie przystąpienia Gminy Czerwonak do Lokalnej Grupy Działania 
Stowarzyszenia „Światowid”. 

9. Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 
w roku 2010. 

10. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 235/XXXIII/2008 Rady Gminy Czerwonak z dnia 18 
grudnia 2008 r. w sprawie zatwierdzenia przychodów i wydatków Gminnego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2009 r. 

11. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 237/XXXIII/2008 Rady Gminy Czerwonak z dnia 18 
grudnia 2008 r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2009 rok. 

12. Stanowisko Wójta Gminy Czerwonak w sprawie obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta dla 
celów podatku rolnego. 

13. Stanowisko Wójta Gminy Czerwonak w sprawie obniŜenia średniej ceny sprzedaŜy 
drewna dla celów podatku leśnego. 

14. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego 
gminy między sesjami Rady Gminy Czerwonak.  

15. Wolne głosy i wnioski. 
16. Zamknięcie sesji. 

 
Ad.1. Otwarcie sesji. 
 Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności obrad 
dokonał Przewodniczący Rady Gminy Czerwonak Zbigniew Zieliński. 
 
Ad.2. Przedstawienie porządku obrad.  
 Wójt Mariusz Poznański wygłosił oświadczenie związane z aktualną sytuacją 
dotyczącą pracy w urzędzie:  

„Dbając o jawność informacji w Ŝyciu publicznym z przykrością informuję, Ŝe 
Prokuratur Prokuratury Apelacyjnej w Poznaniu takŜe mnie uznał za podejrzanego w sprawie 
rozstrzygnięcia procedury przetargowej na remont Urzędu Gminy Czerwonak w 2007 r. Uznał, 
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Ŝe takŜe moje rutynowe działania podejmowane w procedurze przetargowej polegające na 
podpisywaniu przygotowanych wcześniej do zatwierdzenia dokumentów spowodowały 
osiągnięcie korzyści majątkowej przez jedynego oferenta i były niezgodne ze stanem 
faktycznym co naraziło gminę na szkodę.  

Oświadczam, Ŝe pełniąc nieprzerwanie funkcję Wójta Gminy Czerwonak przez 19 lat 
zawsze w swym postępowaniu i podejmowanych decyzjach kierowałem się zasadą wyŜszości 
dobra gminy i jej mieszkańców nad dobrem osobistym lub innych osób prawnych czy 
fizycznych. Jestem wstrząśnięty takimi zarzutami, a jednocześnie zdeterminowany do obrony 
mego dobrego imienia i udowodnienia przed niezawisłym sądem mej niewinności w tej 
sprawie. W związku z tym informuję, Ŝe wszystkie osoby, którym prokuratura postawiła zarzuty 
zostały natychmiast wyłączone z procedury przetargowej, a obecnie swoje uprawnienia 
zamawiającego przekazałem II zastępcy Eugeniuszowi Chałupniczakowi. Dla dobra 
niezakończonego śledztwa proszę o nie zadawanie pytań w tej sprawie”.       

Wójt zgłosił wniosek o wprowadzenie w miejsce punktu 6. porządku obrad projektu 
uchwały zmieniającej uchwałę Nr 310/XLIII/2009 Rady Gminy Czerwonak z dnia 17 września 
2009r w sprawie zaciągnięcia poŜyczki na zadanie „Kanalizacja sanitarna Czerwonak ul 
Źródlana”. Wyjaśnił, Ŝe dodatkowym wymogiem jaki postawił WFOŚiGW przy zaciągnięciu 
poŜyczki w wysokości 400.000,00 zł jest zaciągnięcie zobowiązania wekslowego.  
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek o wykreślenie punktu 6. i 
wprowadzenie w jego miejsce projektu w/w uchwały. W głosowaniu wzięło udział 18 
radnych z 18 obecnych na sali. Wniosek został przyjęty jednomyślnie.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zmieniony porządek obrad. W 
głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Porządek obrad został przyjęty 17 
głosami, przy 1 wstrzymującym się. 
 
Porządek obrad po zmianach:  

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XLIV sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Czerwonak na temat analizy danych 

zawartych w oświadczeniach majątkowych radnych. 
5. Uchwała w sprawie uchwalenia Programu Współpracy Gminy Czerwonak z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku 
publicznego na 2010 rok. 

6. Uchwała w sprawie zmieniająca uchwałę Nr 310/XLIII/2009 Rady Gminy Czerwonak z 
dnia 17 września 2009r w sprawie zaciągnięcia  poŜyczki na zadanie „Kanalizacja 
sanitarna Czerwonak  ul Źródlana”. 

7. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Gminy Czerwonak nr 397/LXI/2006 z dnia 19 
października 2006 r. w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej dla 
uczniów. 

8. Uchwała w sprawie przystąpienia Gminy Czerwonak do Lokalnej Grupy Działania 
Stowarzyszenia „Światowid”. 

9. Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 
w roku 2010. 

10. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 235/XXXIII/2008 Rady Gminy Czerwonak z dnia 18 
grudnia 2008 r. w sprawie zatwierdzenia przychodów i wydatków Gminnego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2009 r. 

11. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 237/XXXIII/2008 Rady Gminy Czerwonak z dnia 18 
grudnia 2008 r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2009 rok. 

12. Stanowisko Wójta Gminy Czerwonak w sprawie obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta dla 
celów podatku rolnego. 

13. Stanowisko Wójta Gminy Czerwonak w sprawie obniŜenia średniej ceny sprzedaŜy 
drewna dla celów podatku leśnego. 

14. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego 
gminy między sesjami Rady Gminy Czerwonak.  

15. Wolne głosy i wnioski. 
16. Zamknięcie sesji. 
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Przewodniczący Rady zaproponował, aby od kolejnej sesji wprowadzić stały punkt w 
porządku obrad przed punktem „Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako 
organu wykonawczego gminy między sesjami Rady Gminy Czerwonak” – „Informacja o 
działalności doraźnej komisji Rady Gminy Czerwonak ds. Monitorowania Lokalizacji Spalarni”, 
natomiast na dzisiejszej sesji przedstawić w/w informację po punkcie 14. 

Wójt Mariusz Poznański zasugerował, aby radny Marcin Wojtkowiak przedstawił 
sprawozdanie komisji do spraw przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami Gminy 
Czerwonak w przedmiocie lokalizacji spalarni. 
 
Ad.3. Przyjęcie protokołu XLIV sesji. 
 Pracownik Biura Rady Izabela Lesiecka zgłosiła autopoprawkę do protokołu, na 
stronie 3., wiersz 6. wyraz „kluby” zastąpić wyrazem „grupy”.  
 Radna Daniela Jankowska – Bachor zgłosiła wniosek o zachowanie nagrania z 
poprzedniej sesji do końca trwającej kadencji. 

Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński zapytał do jakiego punktu odnosi się jej 
wniosek. 

Radna Daniela Jankowska – Bachor odpowiedziała, Ŝe do ostatniego punktu 
porządku obrad, do dyskusji w sprawie pisma mieszkańców na temat zakupu gruntów i jej 
osoby. 

Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński wyjaśnił, Ŝe po zatwardzeniu protokołu 
nagranie z sesji jest usuwane, zapytał czy radni popierają wniosek radnej. 

Radny Marcin Wojtkowiak powiedział, Ŝe popiera stanowisko radnej, dodał, Ŝe zapis 
elektroniczny nie ma Ŝadnej mocy prawnej. 

Rada przyjęła protokół z XLIV sesji z uwzględnieniem wniesionej zmiany jednomyślnie. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali.  
 
Ad.4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Czerwonak na temat analizy danych 
zawartych w oświadczeniach majątkowych radnych. 
 Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński odczytał przygotowaną przez Wójta Mariusza 
Poznańskiego informację z analizy oświadczeń majątkowych za 2008 r. pracowników urzędu i 
jednostek organizacyjnych gminy. Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 Przewodniczący Rady przedłoŜył równieŜ informację z analizy oświadczeń 
majątkowych radnych za 2008 r. W/w Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
Powiedział, Ŝe radny Marek Pietrzyński skierował skargę do Naczelnika Urzędu Skarbowego 
na działalność Przewodniczącego Rady. W piśmie stwierdził, Ŝe Przewodniczący Rady nie 
udostępnił mu pisma z Urzędu Skarbowego dotyczącego wyników analizy oświadczeń 
majątkowych za 2008 r. Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, Ŝe jest to pismo objęte 
tajemnicą skarbową, dotyczyło wszystkich radnych, więc nie mógł udostępnić jego treści. 
Dodał, Ŝe radny Marek Pietrzyński miał równieŜ zastrzeŜenia do formy w jakiej prośba o 
wyjaśnienia została przekazana do radnych. Przewodniczący Rady wyjaśnił, Ŝe radni zostali 
poinformowani telefonicznie o konieczności złoŜenia wyjaśnień, a następnie pisemnie, w 
postaci wycinków z kserokopii pisma z Urzędu Skarbowego, w oddzielnej, zamkniętej kopercie 
dołączonej do materiałów sesyjnych. 
 
Ad.5. Uchwała w sprawie uchwalenia Programu Współpracy Gminy Czerwonak z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku 
publicznego na 2010 rok. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe corocznie przed uchwaleniem 
budŜetu podejmowana jest uchwała w sprawie uchwalenia Programu Współpracy Gminy 
Czerwonak z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 
poŜytku publicznego na rok kolejny. Jest to niezbędne, aby w ramach konkursu, który co roku 
Wójt ogłasza zarządzeniem, dysponować środkami publicznymi. Powiedział, Ŝe projekt 
Programu Współpracy zamieszczono w Internecie i w prasie lokalnej, celem wniesienia uwag 
przez zainteresowane organizacje pozarządowe, dodał, Ŝe wpłynęło ich niewiele. 
Poinformował, Ŝe do Programu Współpracy wprowadzono w ust. 7 pkt. 8 w brzmieniu: „ 
działalności wspomagającej rozwój wspólnot i społeczności lokalnych”, dzięki temu w 
przyszłym roku Koła Gospodyń Wiejskich będą mogły przystąpić do konkursu. 
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 Radna Tatiana Kędziora zwróciła uwagę, Ŝe często zdarza się, Ŝe środki pozyskują 
instytucje spoza gminy, których działalność nie jest widoczna. Zaproponowała, aby 
ograniczyć wybór organizacji do wywodzących się z terenu gminy. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk podkreślił, Ŝe projekt uchwały został opracowany 
na podstawie ustawy o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie, są to środki 
publiczne, które mogą zostać przyznane organizacjom z innych województw, pod warunkiem 
realizacji zadań dla mieszkańców gminy.     

Radny Andrzej Moczulski zapytał czy Koła Gospodyń Wiejskich będą mogły startować 
w konkursach, nie są umocowane prawnie, co muszą zrobić, Ŝeby mieć taką moŜliwość.
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe Koła Gospodyń Wiejskich mogą zakładać 
stowarzyszenia zwykłe i rejestrować je w starostwie, nie jest to problem, Ŝeby taką działalność 
załoŜyć i nauczyć instytucje w gminie pisania wniosków. Trudno ze środków przeznaczonych 
na promocję sponsorować wszystkie wyjazdy sołeckie – rencistów, emerytów, członków Kół 
Gospodyń Wiejskich, instytucji działających przy parafiach. Odpowiadając na pytanie radnej 
Tatiany Kędziory powiedział, Ŝe lepiej byłoby, gdyby dofinansowanie otrzymywały 
organizacje, które prowadzą działalność na terenie gminy. Wyjaśnił, Ŝe zastanowi się z 
prawnikami i urzędnikami czy moŜna wprowadzić punkty za prowadzenie całorocznej 
działalności przez organizacje w innych dziedzinach Ŝycia na terenie gminy. JeŜeli taki zapis 
moŜna uwzględnić to postulat zostanie zrealizowany. Zwrócił się z prośbą do stowarzyszeń, 
fundacji, aby przed złoŜeniem wniosków, dokładnie zapoznały się z tabelami punktowymi i 
dostosowywały do nich wnioski, wówczas mają szanse na dofinansowanie według jasnych 
reguł. Zachęcił do organizowania stowarzyszeń, podkreślił, Ŝe jest to najbardziej przejrzysty 
system finansowania. Dodał, Ŝe planowane są zmiany organizacyjne w urzędzie, jeden 
urzędnik będzie przyjmował wnioski i tworzył listę rankingową, nad całością będzie czuwał I 
Zastępca Wójta.  

Radny Marcin Wojtkowiak powiedział, Ŝe scedowanie na jedną osobę zadań jest 
potrzebne. Poinformował, Ŝe prowadzenie stowarzyszenia nie jest trudne, zaleŜy od zakresu 
jego działania, jego rejestracja nie stanowi problemu, moŜna skorzystać z porad. Zwrócił 
uwagę, Ŝe podstawowym zadaniem osoby na w/w stanowisku powinno być udzielenie 
pomocy, ponadto rzetelne i bezpłatne doradztwo świadczą organizacje pozarządowe. 

Radny Andrzej Moczulski zapytał czy uchwały podejmowane na Zebraniach Wiejskich 
są waŜne, jeŜeli jest w nich zawarte dofinansowanie przykładowo Klubu Błękitnych Owińska, 
wycieczki Koła Gospodyń Wiejskich. 

Wójt Mariusz Poznański odpowiedział, Ŝe w jego przekonaniu uchwały są waŜne, 
mieszkańcy decydują na co przeznaczyć środki sołeckie, ale pytanie jest zasadne. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk stwierdził, Ŝe istota problemu dotyczy celu, na jaki 
środki zostaną przeznaczone oraz zapisu w protokole. 

Wójt Mariusz Poznański dodał, Ŝe musi zastanowić się nad tematem ze Skarbnikiem.
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk powiedział, Ŝe warto byłoby zorganizować 
spotkanie z przedstawicielem instytucji kontrolującej, aby przekazać stowarzyszeniom istotne 
informacje o rozliczeniach. 

Radna Tatiana Kędziora poinformowała, Ŝe Hufiec Czerwonak pozyskał środki z 
gminy, a takŜe ze starostwa – 46.000,00 zł z przeznaczeniem na obozy i wypoczynek dla 
dzieci, działalność kulturalną, np. konwencjonalia. Podkreśliła, Ŝe duŜym utrudnieniem jest 
miesięczny okres rozliczeń, zwłaszcza w okresie wyjazdów z dziećmi. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 17 radnych z 18 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i 
stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 
Ad.6. Uchwała w sprawie zmieniająca uchwałę Nr 310/XLIII/2009 Rady Gminy Czerwonak z 
dnia 17 września 2009r w sprawie zaciągnięcia  poŜyczki na zadanie „Kanalizacja sanitarna 
Czerwonak  ul Źródlana”. 

Skarbnik Radosława Wiśniewska wyjaśniła, Ŝe 17 września br. Rada Gminy podjęła 
uchwałę w sprawie zaciągnięcia poŜyczki na zadanie „Kanalizacja sanitarna Czerwonak ul. 
Źródlana”. Po uzgodnieniach z WFOŚiGW ustalono, Ŝe w uchwale oprócz zgody na 
zaciągniecie poŜyczki naleŜy równieŜ wyrazić zgodę na zobowiązanie wekslowe przy 
realizacji zadania związanego z kanalizacją sanitarną ul. Źródlanej w Czerwonaku. 



 5 

Zastępca Przewodniczącej Komisji BudŜetu i Finansów Ewa Adamczyk powiedziała, Ŝe 
komisja po wyjaśnieniach Skarbnika zaopiniowała projekt w/w uchwały pozytywnie. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 16 radnych z 16 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i 
stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 
Dalszą część sesji poprowadził Wiceprzewodniczący Rady Henryk Szczot. 

 
Ad.7. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Gminy Czerwonak nr 397/LXI/2006 z dnia 19 
października 2006 r. w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej dla uczniów. 

Zastępca Przewodniczącej Komisji BudŜetu i Finansów Ewa Adamczyk powiedziała, Ŝe 
komisja zapytała Skarbnika o liczbę dzieci objętych stypendiami. Po uzyskaniu informacji, Ŝe 
stypendia otrzyma ok. 100 dzieci komisja zaopiniowała projekt w/w uchwały pozytywnie.
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji Ewa Banaszak 
powiedziała, Ŝe komisja równieŜ analizowała projekt w/w uchwały, zaopiniowała go 
pozytywnie.  

Wiceprzewodniczący Rady Henryk Szczot poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwał. W głosowaniu wzięło udział 17 radnych z 17 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad.8. Uchwała w sprawie przystąpienia Gminy Czerwonak do Lokalnej Grupy Działania 
Stowarzyszenia „Światowid”. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk powiedział, Ŝe Stowarzyszenie „Światowid” działa 
od 5 lat, obecnie zrzesza 13 gmin. Celem przystąpienia do stowarzyszenia są środki, jakie 
gmina moŜe pozyskać w latach 2007 - 2013, z analizy wynika, Ŝe jest to kwota ponad 2,5 mln 
zł. Podjęcie uchwały skutkuje koniecznością opłacenia składek członkowskich od początku 
istnienia stowarzyszenia oraz kosztów aktualizacji Lokalnej Strategii Rozwoju – łącznie 32.270,00 
zł. Jest olbrzymia szansa, Ŝe gmina pozyska 500 tys. zł w ramach Programu Rozwój Obszarów 
Wiejskich. Poinformował, Ŝe stowarzyszenie otrzymało środki na róŜnicowanie działalności 
rolniczej, tworzenie i rozwój przedsiębiorczości, odnowę wsi oraz projekty. 
 Radny Marcin Wojtkowiak powiedział, Ŝe ma wątpliwości do składu rady projektowej, 
rada będzie zatwierdzać projekty, a jej członkowie to głównie przedstawiciele Powiatu 
Gnieźnieńskiego, więc obawia się, Ŝe gmina nie będzie miała siły. Zapytał czy istnieją inne 
stowarzyszenia lokalne w rejonie gminy. Stowarzyszenie „Światowid” działa pręŜnie od wielu 
lat, jest bardzo skuteczne, ale wysokość składki jest dosyć duŜa, zastanawia się, czy Lokalna 
Strategia Rozwoju nie jest kolejnym dokumentem, który nie będzie realizowany. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk odpowiedział, Ŝe ma takie same wątpliwości, 
najbliŜsza Lokalna Grupa Działania funkcjonuje w Murowanej Goślinie, ale jeszcze nie udało 
jej się pozyskać środków, członkami stowarzyszenia są obecnie trzy gminy. Dodał, Ŝe pytając 
o to jaki cel ma stowarzyszenie przyjmując Gminę Czerwonak do swoich członków uzyskał 
informację, Ŝe lokalna grupa działania w ramach Programu LEADER+ moŜe liczyć 
maksymalnie 150 tys. mieszkańców, jeŜeli rada podejmie projekt w/w uchwały to wówczas 
grupa zamknie się w tej liczbie, będzie mogła starać się o większe środki. Zawsze istnieje 
ryzyko, Ŝe gmina nie uzyska dofinansowania, trzeba uniknąć sytuacji, w której gmina będzie 
tylko statystą, naleŜy opracować dobry projekt.  

Radny Andrzej Moczulski podkreśli, Ŝe gmina nie ma tradycji rolniczych, przypomniał, 
Ŝe starając się o róŜne dofinansowania zawsze była na dalekich miejscach w rankingach, 
gdyŜ dochody na jednego mieszkańca były wysokie. Powiedział, Ŝe zastanawia się czy nie 
będzie to przeszkodą, ma wątpliwości czy gmina moŜe liczyć na ogromne fundusze, moŜe 
tylko dla Potasz. 

Radna Renata Walerych zapytała, czy gmina poszukała „Światowida”, czy to 
stowarzyszenie zgłosiło się do gminy. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe od dwóch lat gmina szuka Lokalnej 
Grupy Działania, zgłosiła się do „Światowida”.  

Wójt Mariusz Poznański zwrócił uwagę, Ŝe faworyzowane są duŜe projekty, gdyby 
gmina nie działała wspólnie z innymi gminami w projekcie „Puszcza Zielonka” to nie 
uzyskałaby Ŝadnego dofinansowania. Zdaniem Wójta warto łączyć się z innymi gminami, 
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nawet słabszymi finansowo, Ŝeby uczestniczyć w duŜych programach, przyznający fundusze 
wolą je przekazywać sprawdzonym podmiotom, które wiedzą jak wykorzystać środki niŜ 
nowym organizacjom. Opłaca się przeznaczyć 30 tys. zł, jeŜeli moŜna pozyskać 500 tys. zł. 
Wójt dodał, Ŝe liczy na to, Ŝe przedstawiciele gminy będą w stanie przekonać innych do 
swoich projektów. Zastępca Przewodniczącej Komisji BudŜetu i Finansów Ewa Adamczyk 
powiedziała, Ŝe zdaniem komisji w dobie kryzysu naleŜy korzystać z kaŜdej moŜliwości na 
pozyskanie środków. Komisja zaopiniowała projekt w/w uchwały pozytywnie. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk powiedział, Ŝe moŜna ubiegać się o środki m.in. 
na cmentarze, kościoły, ścieŜki rowerowe, obiekty sportowe, remonty ulic. 

Prezes Stowarzyszenia „Światowid” Katarzyna Jórga powiedziała, Ŝe Lokalna Grupa 
Działania została powołana w celu realizacji programu LEADER+. W ramach Osi 4 wymagane 
jest partnerstwo trzech sektorów: publicznego, gospodarczego i społecznego. W związku z 
tym w skład stowarzyszenia wchodzą gminy, przedsiębiorcy, rolnicy, osoby fizyczne i 
organizacje pozarządowe. Stowarzyszenie „Światowid” rozpoczęło współpracę z trzema 
gminami, obecnie bierze udział w realizacji LEADER-a z 13 gminami (Powiat Gnieźnieński, 
Gmina Nekla, Kleszczewo, Kostrzyn, Pobiedziska). Wyjaśniła, iŜ dołączyć do Lokalnej Grupy 
Działania mogą gminy, które mają połączenie terytorialne, Gmina Czerwonak graniczy z 
Gminą Pobiedziska, więc spełnia ten wymóg. Program jest trudny, zadaniem „Światowida” 
jest przeprowadzenie mieszkańców przez formalności do wniosku o płatność. Stowarzyszenie 
prowadzi wiele szkoleń, konsultacji, nie ogranicza się do Programu LEADER. Korzyści dla gminy 
to uczestnictwo w olbrzymiej grupie o wysokich kwalifikacjach i doświadczeniu, monitoring 
rozwoju jest udokumentowany. Gmina Czerwonak moŜe liczyć na 500 tys. zł dofinansowania  
na odnowę wsi, 100 tys. zł na inicjatywy społeczne, jaki będzie udział mieszkańców, 
przedsiębiorców w realizacji wniosków zaleŜy od ich inicjatywy i współpracy. 

Radny Marcin Wojtkowiak zapytał jakie są konkretne szanse dla organizacji 
pozarządowych z Gminy Czerwonak. 

Prezes Stowarzyszenia „Światowid” Katarzyna Jórga odpowiedziała, Ŝe wszystkie 
gminy mają równe szanse, nie ma preferencji, jest to pełne partnerstwo, szkolenia odbywają 
się na terenie danej gminy. 

Radny Marcin Wojtkowiak zwrócił uwagę, Ŝe składka członkowska jest dosyć wysoka, 
zapytał na co zostanie przeznaczona, poprosił o więcej informacji na temat strategii. 

Prezes Stowarzyszenia „Światowid” Katarzyna Jórga powiedziała, Ŝe składka 
członkowska jest to kwota jaką łącznie zapłacił pierwszy członek Lokalnej Grupy Działania, 
czyli Gmina Łubowo, która do tej pory na poczet stowarzyszenia przekazała ponad 32 tys. zł, 
roczna składka bez względu na liczbę mieszkańców wynosi 3.666,00 zł. 

Radny Marcin Wojtkowiak zauwaŜył, Ŝe Gmina Łubowo przez kilka lat korzystała z  
doradztwa, szkoleń, Gmina Czerwonak zapłaci pewne zaległości. 

Prezes Stowarzyszenia „Światowid” Katarzyna Jórga podkreśliła, Ŝe Czerwonak zapłaci 
za doświadczenie, które wypracowały inne gminy. Wyjaśniła, Ŝe Lokalna Strategia Rozwoju 
zawiera przede wszystkim regulamin rady projektowej, czyli kryteria wyboru wniosków, kto 
moŜe je oceniać, jak wnioskodawca moŜe odwoływać się, co musi być ewaluowane co 
roku.  

Pan Andrzej Stachowiak zapytał jak wygląda odpłatność za przygotowanie 
dokumentów. 

Prezes Stowarzyszenia „Światowid” Katarzyna Jórga odpowiedziała, Ŝe mieszkaniec 
gminy, która jest zwyczajnym członkiem stowarzyszenia nie płaci za Ŝadne szkolenia czy 
konsultacje w ramach Osi 4 Programu LEADER. 

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 17 radnych z 17 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 
jednomyślnie i stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad.9. Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 
w roku 2010. 

Wójt Mariusz Poznański wyjaśnił, Ŝe projekt w/w uchwały przedstawia przemyślane 
propozycje, wynikające z wieloletniego doświadczenia oraz obecnej sytuacji na rynku. 
Gwałtowne podnoszenie stawek nie ma sensu, projekt w/w uchwały został dostosowany do 
aktualnej sytuacji. 
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Zastępca Przewodniczącej Komisji BudŜetu i Finansów Ewa Adamczyk powiedziała, Ŝe 
są to wywaŜone stawki, komisja opiniuje projekt w/w uchwały pozytywnie. 

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 
jednomyślnie i stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
Ad.10. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 235/XXXIII/2008 Rady Gminy Czerwonak z dnia 18 
grudnia 2008 r. w sprawie zatwierdzenia przychodów i wydatków Gminnego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2009 r. 
 Wójt Mariusz Poznański wyjaśnił, Ŝe przenosi się środki na zakup toreb ekologicznych w 
ramach akcji edukacyjnej. 

Zastępca Przewodniczącej Komisji BudŜetu i Finansów Ewa Adamczyk powiedziała, Ŝe 
komisja pozytywnie opiniuje projekt w/w uchwały. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Leśnictwa i Gospodarki 
Wodnej Andrzej Rajewicz poinformował, Ŝe komisja pozytywnie opiniuje projekt w/w uchwały, 
zapytał jak torby będą dystrybuowane, czy w szkołach, sklepach. 

Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe jest otwarty na propozycje, lepiej dystrybuować 
je w placówkach handlowych niŜ w szkołach, aby przyzwyczajać mieszkańców do toreb 
ekologicznych przy zakupach. 

Radny Jerzy Wolniewicz zapytał czy są podejmowane systemowe działania, rozmowy 
ze sklepami zachęcające do wycofania toreb, które nie są biodegradowalne. 

Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe zobowiąŜe wydział, aby wraz z torbami 
wystosował pisma do właścicieli sklepów z prośbą o wycofanie toreb, choćby z uwagi na 
zamknięcie składowiska w 2010 r., podziękował za sugestię. 

Radna Tatiana Kędziora zwróciła uwagę, Ŝe torby zawsze szybko się rozchodziły, jest 
ich za mało, jej zdaniem mieszkańcy byliby skłonni dopłacić do toreb ekologicznych. 
Dodała, Ŝe w Szkole Podstawowej w Czerwonaku Rada Rodziców planuje zakup takich toreb 
dla dzieci. 

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 
jednomyślnie i stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Ad.11. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 237/XXXIII/2008 Rady Gminy Czerwonak z dnia 18 
grudnia 2008 r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2009 rok. 

Skarbnik Radosława Wiśniewska przedstawiła zmiany do budŜetu oraz autopoprawkę. 
Wyjaśniła, Ŝe na wniosek StraŜy Gminnej autopoprawką dokonuje się przeniesienia 
planowanych wydatków między paragrafami w kwocie 800,00 zł, na wniosek CRKF AKWEN 
przenosi się planowane środki między paragrafami w kwocie 12.078,00 zł oraz tworzy nowe 
zadanie na zakup zestawu zabawowego na plac zabaw w Dębogórze, na wniosek Sołectwa 
Owińska w związku z organizacją wyjazdu mieszkańców sołectwa na zawody sportowe 
przenosi się środki finansowe w kwocie 1.500,00 zł między działami. Powiedziała, Ŝe 
upowaŜnia się Wójta do zaciągnięcia zobowiązań, które wynikają w latach następnych, 
upowaŜnienia dotyczą: wdraŜania Systemu Zarządzania Jakością zgodnie z wymogami 
normy ISO 9001:2008 w kwocie 12.688,00 zł, dowozu dzieci niepełnosprawnych do szkół w 
Owińskach i Poznaniu w kwocie 483.000,00 zł, dzieci do Szkoły Podstawowej w Bolechowie z 
Potasz, Trzaskowa, Promnic oraz Leśniczówki w kwocie 110.000,00 zł oraz do Szkoły 
Podstawowej w Kicinie z Koziegłów w kwocie 80.000,00 zł, zwiększenia wydatków bieŜących 
wieloletnich do kwoty 7.000,00 zł w roku 2010 w związku z zawarciem umowy na 
przygotowanie wniosku o dofinansowanie ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego projektu: Poprawa infrastruktury turystycznej Gminy Czerwonak poprzez 
budowę kąpieliska w Owińskach, wzmocnienia dróg gruntowych na terenie Gminy 
Czerwonak w latach 2009 – 2010 w kwocie 500.000,00 zł. Dodała, Ŝe gmina ma problemy 
finansowe związane z  dochodami, głównie z PIT-em, najprawdopodobniej zostaną 
wprowadzone zmiany do budŜetu na sesjach grudniowych dotyczące uchwał 
poŜyczkowych i kredytowych. Skarbnik Radosława Wiśniewska omówiła zmiany do budŜetu. 

Zastępca Przewodniczącej Komisji BudŜetu i Finansów Ewa Adamczyk powiedziała, Ŝe 
po uzyskanych wyjaśnieniach komisja zaopiniowała projekt w/w uchwały pozytywnie.
 Radna Daniela Jankowska – Bachor poprosiła o wyjaśnienie punktu 13. objaśnień do 
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projektu w/w uchwały - wypłata odszkodowania za niedostarczenie lokalu socjalnego w 
kwocie 20.000,00 zł.  

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk powiedział, Ŝe z roku na rok zwiększa się liczba 
zasądzonych wyroków eksmisyjnych i odszkodowań z tego tytułu, które gmina musi zapłacić.
 Radna Renata Walerych zwróciła uwagę, Ŝe rada podjęła uchwałę upowaŜniającą 
dyrektorów szkół do przesuwania środków miedzy paragrafami, zapytała dlaczego taka 
zmiana została uwzględniona w projekcie w/w uchwały. 

Skarbnik Radosława Wiśniewska, Ŝe zmiany są wprowadzane zarządzeniem Wójta pod 
koniec miesiąca, szkołom zaleŜało, aby wydatki ponieść wcześniej, więc zmiany 
wprowadzono do uchwały budŜetowej. 

Radna Renata Walerych zapytała czy jeŜeli dyrektor szkoły moŜe samodzielnie 
podejmować decyzję o przeniesieniu środków to czy Wójt musi podpisać zarządzenie.  

Skarbnik Radosława Wiśniewska odpowiedziała, Ŝe zmiany spływają ze szkół w danym 
miesiącu, aby plany finansowe się zgadzały to wszystkie zarządzenia z jednostek są zbierane, 
na koniec miesiąca wprowadzane zarządzeniem Wójta, jest to konieczne, aby mieć kontrolę 
nad wydatkowaniem środków w jednostkach. 

Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe gmina zamierza zaciągnąć kredyt, dochody z 
PIT będą zmniejszone o 5 mln zł, w związku z tym konieczne jest pilnowanie wydatków, zmiany 
są uchwalane wyprzedzająco, Ŝeby bilansować pewne wydatki na bieŜąco z kredytem. 
Ubytek podatku PIT jest nieproporcjonalny w stosunku do prognozy, roczna prognoza po 
korekcie Ministerstwa Finansów w marcu br. zakładała, Ŝe w PIT będzie o 649,00 zł mniej niŜ 
planowano, plan był na pełną kwotę. Dotychczas wpłaty były realizowane poprawnie, 
problemy pojawiły się w listopadzie. MoŜna podejrzewać, Ŝe budŜet państwa ma kłopoty, 
więc przerzuca je na samorządy. Powiedział, Ŝe gmina rozwija się, gdy wydatki bieŜące są 
niŜsze od przychodów, teraz jest odwrotnie, więc wprowadził reŜim wydatków pod koniec 
roku. KaŜdy wydatek będzie konsultowany ze Skarbnikiem i Wójtem, aby zabezpieczyć gminę 
przed sytuacją, w której będzie brakowało środków bieŜących na realizację zadań. 

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały wraz z 
autopoprawką. W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała 
została przyjęta 17 głosami, przy 2 wstrzymujących się i stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Ad.12. Stanowisko Wójta Gminy Czerwonak w sprawie obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta dla 
celów podatku rolnego. 
Ad.13. Stanowisko Wójta Gminy Czerwonak w sprawie obniŜenia średniej ceny sprzedaŜy 
drewna dla celów podatku leśnego. 

Zastępca Przewodniczącej Komisji BudŜetu i Finansów Ewa Adamczyk powiedziała, Ŝe 
komisja pozytywnie opiniuje w/w stanowiska.  

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Leśnictwa i Gospodarki 
Wodnej Andrzej Rajewicz poinformował, Ŝe komisja równieŜ pozytywnie opiniuje w/w 
stanowiska.  

Stanowisko Wójta Gminy Czerwonak w sprawie obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta dla 
celów podatku rolnego stanowi załącznik nr 11 do protokołu, stanowisko Wójta Gminy 
Czerwonak w sprawie obniŜenia średniej ceny sprzedaŜy drewna dla celów podatku leśnego 
stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 
Ad.14. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy 
między sesjami Rady Gminy Czerwonak.  

Radny Jerzy Wolniewicz zapytał o termin obsadzeń przy Placu Przemysława w 
Owińskach i o budowę ul. Krętej w Bolechówku. 

Wójt Mariusz Poznański poinformował, Ŝe wykonawca ul. Krętej zszedł z budowy, trwa 
zbieranie ofert na poprawę tej inwestycji, z uwagi na nachodzącą zimę i zagroŜenie 
zamarznięcia mediów została wybrana firma, która zabezpieczy drogę. Obecnie trwają 
prace rozbiórkowe, nowa firma zdejmuje materiał, ul. Kręta będzie budowana dwuetapowo, 
gmina nie podpisze więcej umowy na realizację całego zadania, a na etapy. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk powiedział, Ŝe Plac Przemysława w Owińskach 
został oddany do uŜytku, w przyszłym roku będą robione nasadzenia. 

Radny Jerzy Wolniewicz zapytał czy nasadzenia są przewidziane w ramach inwestycji. 
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Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk odpowiedział, Ŝe nasadzeń nie było w umowie, 
zrobi to Wydział Ochrony Środowiska i Rolnictwa. 
 Radny Tadeusz Sikoń powiedział, Ŝe mieszkańcy ul. Gdyńskiej 84 B skarŜą się na 
uciąŜliwość robót budowlanych. Mieszkańcy drugiego bloku zwracają się z prośba, aby 
„zgrać w czasie” remont instalacji elektrycznej i prace budowlane. 

Informacja stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Ad.15. Wolne głosy i wnioski. 
 Radny Marcin Wojtkowiak w ramach informacji doraźnej komisji Rady Gminy 
Czerwonak ds. Monitorowania Lokalizacji Spalarni powiedział, Ŝe podczas obrad Okrągłego 
Stołu Odpadowego powstała grupa robocza, która będzie zajmowała się monitorowaniem 
wywozu osadów pościekowych z terenu oczyszczalni, ze wstępnego harmonogramu wynika, 
Ŝe planowany termin wywozu to 2014 r. Przewodniczącym w/w grupy został radny Waldemar 
Filipowicz, który będzie informował o wszystkich kwestiach związanych z tą sprawą. Radny 
powiedział, Ŝe zakończyły się konsultacje społeczne organizowane przez Urząd Miasta 
Poznania. Z informacji jakie posiada komisja trudno przekazać konkretne fakty, w związku z 
tym komisja zwróci się do Urzędu Miasta Poznania z prośbą o udostępnienie szczegółowego 
raportu z przeprowadzonych w trakcie konsultacji społecznych na temat lokalizacji spalarni 
badań socjologicznych oraz aneksów do tego raportu. Prośba komisji wynika z chęci 
porównania wyników tych badań z aktualnie prowadzonymi konsultacjami przez Gminę 
Czerwonak.   
  Przewodniczący komisji do spraw przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami Gminy 
Czerwonak w przedmiocie lokalizacji spalarni Marcin Wojtkowiak powiedział, Ŝe na 
zebraniach z mieszkańcami pojawiają się wątpliwości. Zadaniem radnych i całego 
społeczeństwa jest monitorowanie działań władz Poznania oraz, gdyby doszło do 
wybudowania spalarni,  moŜliwość wpływu na wybór najnowszej technologii. Obecnie 
opracowywana jest ekspertyza do drugiego raportu, radny przypomniał, Ŝe do 19 listopada 
br. moŜna składać uwagi. Poinformował, Ŝe zgodnie z zarządzeniem Wójta z 16 listopada br. 
rozpoczęły się konsultacje społeczne w przedmiocie lokalizacji spalarni, które potrwają do 30 
listopada br. Na terenie gminy odbędą się cztery zebrania konsultacyjne w Czerwonaku, 
Owińskach, Kicinie i Koziegłowach, na których mieszkańcy będą mieli moŜliwość zapoznania 
się z propozycją rozwiązań komunikacyjnych oraz wyraŜenia swojej opinii na w/w temat 
poprzez głosowanie. Mieszkańcom stworzono kilka moŜliwości  głosowania: następnego dnia 
po zebraniu  od godziny 8.00 do 17.00 w miejscu gdzie dnia poprzedniego odbywały się 
konsultacje, codziennie w Urzędzie Gminy w godzinach pracy urzędu oraz poprzez Internet. 
Wyniki konsultacji będą znane przed sesją poświęconą uchwaleniu budŜetu. 
 Wiceprzewodnicząca Rady Ewa Banaszaka powiedziała, Ŝe uczestniczyła w 
spotkaniu w Czerwonaku, na którym mieszkańcy dzielili się swoimi spostrzeŜeniami, między 
innymi zwracali uwagę na zalegające śmieci w lasach.  
 Radny Marek Pietrzyński powiedział, Ŝe do 19 listopada br. moŜna składać uwagi do 
nowego raportu i on takie złoŜył. Poinformował, Ŝe Prezydent Miasta Poznania zwrócił się do 
Elektrociepłowni i firmy Aquanet o pewne dane dotyczące emisji zanieczyszczeń, okazało 
się, Ŝe są ale w dopuszczalnych wartościach. Osady pościekowe i granulat po termicznym 
oczyszczaniu z COŚ zawierają duŜo związków chemicznych, które nie będą wyłapywane  
przez filtry spalarni. Poza tym radny zwrócił uwagę na koncentrację duŜej ilości obiektów 
przemysłowych na małym terenie. Poinformował, Ŝe mieszkańcy gminy zwrócili się do niego o 
zorganizowanie pikiety w Poznaniu, manifestacja została zorganizowana przed Urzędem 
Miasta Poznania.   
 Radny Tadeusz Sikoń zaproponował obejrzenie filmu o spalarni w Hanowerze.  
 Wszyscy zebrani obejrzeli w/w film.  
 Radny Piotr Konieczny zaapelował do wszystkich radnych o udzielanie mieszkańcom 
rzetelnej informacji na temat spalarni, poprosił, aby nie wskazywać w jaki sposób 
społeczeństwo ma głosować. 
 Wójt Mariusz Poznański wyjaśnił, Ŝe umoŜliwienie mieszkańcom wzięcia udziału w 
zebraniach konsultacyjnych pozwala na zdobycie szerszej wiedzy, wyrobienie poglądu za lub 
przeciw. DąŜy do zorganizowania spotkania z Wojewodą, Marszałkiem i Starostą w celu 
rozwaŜenia propozycji lokalizacji spalarni w Murowanej Goślinie, gdyŜ tam nie będzie  
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konfliktu społecznego. Podkreślił, Ŝe w przyszłości w razie wystąpienia awarii w spalarni, osoby 
decydujące dzisiaj o lokalizacji i warunkach ekonomicznych będą odpowiedzialne za 
podjęcie tej decyzji.          
 Radny Czesław Orlik powiedział, Ŝe Stowarzyszenie „Ekologiczna Gmina” jako dogmat 
postawiło stwierdzenie, Ŝe spalarnia truje, nie słucha ekspertów drugiej strony, nie dopuszcza 
ich do głosu. Zadał pytanie czy stowarzyszenie sprawdziło technologię malowania 
tramwajów w firmie Solaris, która wygrała przetarg na dostawę tramwajów do MPK, jaki to 
ma wpływ na środowisko.         
 Radny Piotr Picyk powiedział, Ŝe mówiąc o zagroŜeniach spalarni nie moŜna nie 
zauwaŜyć zagroŜenia ze strony mieszkańców, którzy palą śmieci w domach i wywoŜą je do 
lasu. W związku z tym naleŜy zastanowić się czy Urząd Gminy ma narzędzia, aby rozwiązać 
ten problem, jeśli ma to jak najszybciej trzeba z nich skorzystać.  
 Przewodniczący Zarządu Osiedla Karolin Piotr Szafrański  powiedział, Ŝe uczestniczył w 
spotkaniach konsultacyjnych w Poznaniu oraz w posiedzeniach Poznańskiego Okrągłego 
Stołu Odpadowego, przypomniał, Ŝe Poznań przedstawił 6 lokalizacji, z których najlepsza 
była na Garbarach, ale z powodu sprzeciwu konserwatora zabytków została wykreślona. 
Miasto Poznań od początku jest przygotowane do lokalizacji spalarni w Karolinie. 
Poinformował, Ŝe na ostatnim spotkaniu w Poznaniu Dyrektor Wydziału Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej Urzędu Miasta Poznania BoŜena Przewoźna powiedziała, Ŝe 
propozycja spalarni w Murowanej Goślinie została zgłoszona za późno i nie będzie brana pod 
uwagę. 
 Radny Marcin Wojtkowiak poinformował, Ŝe Stowarzyszenie Rozwoju Rekreacji i 
Ochrony Środowiska,  którego Prezesem jest Pan Piotr Szafrański ma szanse zostać uznane za 
stronę w postępowaniu administracyjnym w sprawie wydania decyzji o środowiskowych 
uwarunkowaniach dla przedsięwzięcia polegającego na „Budowie instalacji termicznego 
przekształcania frakcji resztkowej zmieszanych odpadów komunalnych”.  
 Wiceprzewodniczący Rady Henryk Szczot odczytał wyrok Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego sprawy ze skargi Prokuratora Rejonowego na uchwałę Rady Gminy z dnia 
19 października 2006 r. nr 397/LXI/2006 w przedmiocie uchwały Rady Gminy w sprawie 
regulaminu udzielania pomocy materialnej dla uczniów, który stwierdził niewaŜność § 9 
uchwały.  
 Sekretarz Teresa Kowalska wyjaśniła, Ŝe uchylenie w/w paragrafu nie skutkuje 
potrzebą zmiany uchwały.   
 Wiceprzewodniczący Rady Henryk Szczot poinformował, Ŝe wpłynęły dwa 
rozstrzygnięcia nadzorcze Wojewody Wielkopolskiego, który orzekł niewaŜność uchwały nr 
292/XLI/09 z dnia 16 lipca 2009 r. w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego wsi Owińska oraz uchwały nr 293/XLI/09 z dnia 16 lipca 2009 r. w sprawie   
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Czerwonak i Koziegłowy. 
Powiedział, Ŝe popełniono błędy merytoryczne niezgodne z obowiązującymi ustawami, 
dokumenty zostały sporządzone w sposób nieczytelny.   
 Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Przestrzennego, Gospodarki 
Terenowej i Budownictwa Tadeusz Sikoń powiedział, Ŝe komisja zapoznała się z treścią 
rozstrzygnięcia nadzorczego Wojewody, na posiedzeniu komisji Pan Piotr Spychała 
powiedział, Ŝe wydział odniesie się do uwag, z którymi później zapozna się komisja.   
 Wójt Mariusz Poznański poinformował, Ŝe uwagi Wojewody są merytoryczne, w 
większym stopniu są to uwagi do techniki zapisu, uŜytej terminologii przez urbanistów, które są 
niezgodne z   obowiązującymi ustawami.  
 Radny Marcin Wojtkowiak powiedział, Ŝe zapoznał się z rozstrzygnięciami i stwierdza, 
Ŝe są to błędy urbanistów, ale urzędnicy są odpowiedzialni za  sporządzenie planu, za odbiór 
pracy. 
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe wnioski w tej sprawie są wyciągane na bieŜąco. 
 Wiceprzewodnicząca Rady Ewa Banaszak zapoznała radnych z opinią Komisji 
Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji w sprawie wniosku MłodzieŜowej Rady o odwołanie jej 
opiekuna. Spotkanie komisji z członkami MłodzieŜowej Rady odbyło się 16 września br., 
podczas posiedzenia usiłowano wspólnie wyjaśnić zarzuty, członkowie MRG popierający 
wniosek złoŜyli nieprecyzyjne i subiektywne wyjaśnienia. MłodzieŜowa Rada wyraziła chęć 
dalszej współpracy z opiekunem do końca kadencji. W związku z tym, iŜ komisja nie posiada 
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obiektywnej oceny pracy MłodzieŜowej Rady Gminy oraz tego, Ŝe na przełomie stycznia i 
lutego 2010 r. kończy się jej kadencja komisja zaproponowała pozostawienie opiekuna na 
tym stanowisku do czasu zakończenia kadencji. Opinia komisji stanowi załącznik nr 14 do 
protokołu.          
 Radny Czesław Orlik powiedział, Ŝe spotkanie MłodzieŜowej Rady było 
manipulowane, gdyŜ jej członkowie nie byli poinformowani, Ŝe w spotkaniu będą 
uczestniczyć członkowie Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji Rady Gminy oraz opiekun 
MłodzieŜowej Rady.  
 Radna Daniela Jankowska – Bachor powiedziała, Ŝe członkowie MłodzieŜowej Rady 
wiedzieli  o uczestnictwie komisji w spotkaniu, sama słyszała jak rozmawiali na ten temat. W 
całej tej sprawie najbardziej niepokoi wtrącanie się osób trzecich, dorosłych.  
 Opiekun MłodzieŜowej Rady Tatiana Kędziora powiedziała, Ŝe propozycję pełnienia 
funkcji opiekuna przyjęła z zaszczytem i dumą, ma doświadczenie w pracy z młodzieŜą. 
Poinformowała, Ŝe nie zrezygnuje z pełnionej funkcji, gdyŜ nie ma sobie nic do zarzucenia, 
radna została zaskoczona pismem w sprawie odwołania. W MłodzieŜowej Radzie jest 10 
osób, które chcą pracować, działać ona sama pracuje nie dla pieniędzy,  powiedziała, Ŝe 
jest w stanie zrezygnować z diety jaką otrzymuje za pełnienie funkcji opiekuna w związku z 
tym zgłosiła wniosek o odebranie jej diety. Opiekun podkreśliła brak komunikacji wewnątrz  
MłodzieŜowej Rady zarzuciła niektórym osobom, Ŝe wiedziały o przygotowywanym piśmie w 
sprawie odwołania i nic nie powiedziały. Podkreśliła, Ŝe zgodnie ze statutem pełni funkcję 
opiekuna merytorycznego. Powiedziała, Ŝe młodzi radni przyznali, Ŝe zostali zmanipulowani 
przez osoby dorosłe.  
 Wiceprzewodniczący Rady Henryk Szczot powiedział, Ŝe jest pełen uznania dla Pani 
Tatiany Kędziory za podjęcie się pełnienia funkcji opiekuna i zorganizowania MłodzieŜowej 
Rady, a nie jest to łatwe zadanie. 
 Radny Andrzej Moczulski zaproponował zamknięcie dyskusji na ten temat,  
wyjaśnienie sprawy MłodzieŜowej Rady zostało powierzone Komisji Oświaty Kultury, Sportu i 
Rekreacji, która tym się zajęła. 
 Radny Jerzy Wolniewicz  powiedział, Ŝe radni powinni uczyć młodzieŜ demokracji, a 
tymczasem uczy gier.  
 Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Renata Walerych poinformowała, Ŝe komisja 
spotkała się 26 października br. z Zastępcą Wójta Tomaszem Stellmaszykiem oraz 
Kierownikiem Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej Piotrem Spychałą. Na 
posiedzeniu komisja zapoznała się z pismem Generalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska, która 
potwierdza obowiązek uzgadniania z ochroną środowiska wszystkich elementów związanych 
z  wydaniem warunków zabudowy. Dotychczasowe wyjaśnienia Pana Piotra Spychały były 
niejasne, wykazywał duŜą niechęć do współpracy. W wyniku kontroli wydanych decyzji o 
warunkach zabudowy na wybranych przykładach przeprowadzonej kontroli dokonanej przez 
Komisję Rewizyjną w Wydziale Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej dało się zauwaŜyć brak 
naleŜytej staranności prowadzonych dokumentów. Komisja oczekuje na odpowiedź komisji 
urbanistycznej na uwagi zawarte w protokole.  
 Wójt Mariusz Poznański poinformował, Ŝe Pan Piotr Spychała został odsunięty od 
wydawania decyzji o warunkach zabudowy.  
 Wiceprzewodnicząca Rady Ewa Banaszak zapytała przewodniczącą Komisji 
Rewizyjnej czy Pan Marek Pietrzyński - członek Komisji Rewizyjnej miał pełnomocnictwo 
komisji, aby zawiadomić Prokuraturę o popełnieniu przestępstwa przez Pana Piotra Spychałę. 
Podkreśliła, Ŝe sprawa jest badana przez Komisję Rewizyjną, więc nie rozumie postępowania 
radnego, zapytała czy wiadomości, które Pan Marek Pietrzyński zdobył przeprowadzając 
kontrole w tym temacie upowaŜniają go do nadania tej sprawie takiego toku.   
 Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Renata Walerych poinformowała, Ŝe radny Marek 
Pietrzyński wystąpił do Prokuratury jako radny, a nie przedstawiciel komisji, nikogo o tym nie 
poinformował. Wyraziła niezadowolenie, Ŝe radny nie poczekał do ostatecznego wyjaśnienia 
sprawy. Powiedziała, Ŝe w piśmie do Prokuratury radny Marek Pietrzyński zawarł treści 
wynikające z ustaleń kontroli, do których dostęp ma kaŜdy. 
 Radny Czesław Orlik stwierdził, Ŝe przekazywanie komisji niepełnych informacji 
powoduje, Ŝe we wnioskach końcowych zawierane są pewne uwagi, nieprawidłowości co 
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do pracy wydziału, a moŜna by ich uniknąć, gdyby urzędnik udzielił wyjaśnień na etapie 
przeprowadzanej kontroli.          
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe jeśli komisja oczekuje wyjaśnień, dokumentów 
od pracownika to powinna uczynić to na piśmie, gdyŜ tylko wtedy moŜe ocenić czy 
pracownik lekcewaŜy radnych czy jest to tylko róŜnica zdań.   
 Radny Andrzej Moczulski powiedział, Ŝe wszystko co wypływa poza Urząd Gminy i 
poza granice gminy wpływa na nasz wizerunek.  
 Radna Daniela Jankowska - Bachor powiedziała, Ŝe uprzedziła radnego Waldemara 
Filipowicza, Ŝe odniesie się do jego wypowiedzi na poprzedniej sesji w sprawie nieruchomości, 
które radni nabyli w czasie pełnienia funkcji. Poinformowała, Ŝe została zobligowana do 
wyjaśnienia tej kwestii przez mieszkańców gminy, a w szczególności Koziegłów. Radna nie 
widzi przeszkód w upublicznieniu w innej formie danych, które są zawarte w oświadczeniach 
majątkowych. Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym radni są zobowiązani do jawności, 
przejrzystości i transparentności. Radna ponownie wnioskowała o upublicznienie informacji o 
posiadanych przez radnych nieruchomościach zakupionych w czasie kadencji. Powiedziała, 
Ŝe jeśli dzisiaj radni mówią, Ŝe pismo wyborców o nabyciu gruntów nadaje się do COŚ to co 
powiedzą wyborcom podczas przyszłorocznych wyborów. Radna ze zdumieniem przeczytała 
artykuł w osiedlowej gazecie „Karolinka” w którym autorzy celowo przeinaczają fakty i 
manipulują opiniami czytelników. Stwierdziła, Ŝe nikt z radnych na ostatniej sesji nie wniósł o 
dogłębne zbadanie sprawy dotyczącej nabycia przez radnych gruntów oraz niezwłoczne 
udzielenie odpowiedzi.   
 Wiceprzewodniczący Rady Henryk Szczot odczytał odpowiedź Rady Gminy 
podpisaną przez Przewodniczącego Rady, na pytanie mieszkańców o  upublicznienie 
nazwisk osób pełniących funkcję radnego Gminy Czerwonak obecnie i w latach 
poprzednich, które zakupiły grunty od gminy i/lub osób prywatnych w trakcie trwania swoich 
kadencji.  Przepisy ustawy o samorządzie gminnym czy ustawy o gospodarce 
nieruchomościami regulują kwestię upublicznienia pewnych informacji dotyczących majątku 
radnego czy sprzedaŜy nieruchomości gminnych. Z dokumentacji Wydziału Gruntów wynika, 
iŜ w drodze przetargu nieruchomość gruntowa została sprzedana tylko jednej osobie 
pełniącej funkcję radnego gminy – Panu Zbigniewowi Zielińskiemu. Zgodnie z ustawą o 
samorządzie gminnym i przepisami Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 26 lutego 2003 roku 
radny zobowiązany jest do podania następujących informacji o swoim majątku: powierzchni 
nieruchomości, wartości oraz tytułu prawnego. PowyŜsze informacje radni podają w 
oświadczeniu majątkowym, które jest publikowane w Biuletynie Informacji Publicznej przez 
okres 6 lat. Zakresem informacji publicznej nie są więc objęte dane dotyczące dalszych 
szczegółów transakcji (stron transakcji) oraz połoŜenia nieruchomości. 
 Radny Marek Pietrzyński powiedział, Ŝe udzielił odpowiedzi mieszkańcom na adres 
pierwszej osoby na piśmie, stwierdził, Ŝe mieszkańcy maja prawo zadawać pytania. 
 Zdaniem radnego Andrzeja Rajewicza mieszkańcy chcą wiedzieć, które osoby, 
nabyły ziemie od prywatnych właścicieli i kto zabiegał o przekształcenia ziemi rolnej na 
budowlaną.   
 Wiceprzewodnicząca Rady Ewa Banaszak poinformowała, Ŝe do dnia sesji nie 
wpłynął Ŝaden wniosek na „Animatora Kultury”. 
 Radna Tatiana Kędziora powiedziała, Ŝe harcerze dbają o grób byłej radnej Krystyny 
Rybki, zaproponowała zorganizowanie zbiórki pieniędzy na pomnik.   
 Wiceprzewodnicząca Rady Ewa Banaszak zaproponowała, aby radni przekazali np. 
po 100,00 zł ze swojej diety  przez dwa miesiące na pomnik byłej radnej.  
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe powinien powstać komitet organizacyjny, który 
zajmie się zbiórką pieniędzy, ale przede wszystkim naleŜy skontaktować się z najbliŜszą osobą 
Pani Krystyny Rybki, która musi wyrazić zgodę na postawienie pomnika. 
 Radny Jerzy Wolniewicz obiecał pomóc w dotarciu do w/w osoby.   
 Radny Marek Pietrzyński odczytał oświadczenie następującej treści: „Z niepokojem 
stwierdzam, Ŝe coraz częściej w róŜnych okolicznościach, na spotkaniach i zebraniach w tym 
publicznych dochodzi do naruszenia godności mojej osoby jako funkcjonariusza publicznego, 
pomawiając mnie o czyny, których nie popełniłem w wielu przypadkach niezgodnych ze 
stanem rzeczywistym przypisując mi  nieprawdziwe intencje dotyczące sposobu pracy w 
wykonywaniu mandatu radnego Gminy Czerwonak. W tej sytuacji pragnę poinformować  



 13 

Radę Gminy oraz Wójta Gminy, Ŝe występując w obronie dóbr osobowych kaŜdy taki fakt 
będę odpowiedzialnie ujawniał dochodząc swoich praw przed organami wymiaru 
sprawiedliwości.” Oświadczenie stanowi załącznik nr 15 do protokołu. Radny poprosił o 
zwracanie uwagi na wypowiadane słowa, gdyŜ radny jest osobą publiczną. Powiedział, Ŝe 
Przewodniczący Rady niepotrzebnie uŜył określenia , Ŝe radny pisząc do Prokuratora wykazał 
się agresją.   
 Radny Andrzej Rajewicz powiedział, Ŝe będzie monitorował wypowiedzi radnego 
Marka Pietrzyńskiego i działaczy Stowarzyszenia „Ekologiczna Gmina” na forum internetowym 
i innych informatorach, gdzie w sposób niepochlebny wypowiadane są słowa na temat 
pracy radnych.    
 Radny Andrzej Moczulski zaapelował do Przewodniczącego Rady o trzymaniu w 
ryzach radnych, powiedział, Ŝe jest demokracja, ale nie wszystko jest dopuszczalne.
 Wiceprzewodniczący Rady Henryk Szczot  zaprosił radnych na sesję Rady Powiatu w 
Poznaniu, która odbędzie się 25 listopada br. o godz. 9.00 w sali sesyjnej Starostwa 
Powiatowego. Podczas sesji odbędzie się debata pod tytułem „Problemy komunikacyjne 
Aglomeracji Poznańskiej” Poinformował, Ŝe najbliŜsza sesja Rady Gminy Czerwonak odbędzie 
się 3 grudnia br. , a następna została przesunięta z 17 na 16 grudnia br. 
 
Ad.16. Zamknięcie sesji.  
 Wiceprzewodniczący Rady Henryk Szczot zamknął XLV sesję Rady Gminy Czerwonak.
   
 
Protokół sporządziły: 
Katarzyna Płonka 
Izabela Lesiecka 
 
  
 


